
Dagsorden forældrebestyrelsesmøde d. 10. januar 2019 kl. 19,00-21,30 på Skanderborg Fælled, lokale 1 Ø. 30 

 

Tid Punkt Formål, forberedelse Referat 

 Valg af referent 
 

 Joel Kjellander 

 Godkendelse af dagsorden 
 

 Ingen kommentarer 

Ca. 19,10 Nyt fra formanden 
 

 En henvendelse fra en forældre i Aarhus, som 
havde fundet dagplejen online (positivt ift 
synlighed) 

Ca. 19,20 Nyt fra ledelsen: 

 Nytårskur 

 Kapacitet 

 Stadion Alle 

 Hjemmeside 
 
 

 Nytårskur: Else & Britt deltager 
 
Kapacitet: 664 børn indmeldt, for mange børn 
til for få pladser. Der er p.t. opslået stillinger i 
mange områder for at imødegå 
efterspørgslen. Rekruttering er en stor 
udfordring, så lige nu sendes 1. prioriteter i 
vuggestue. Nyt tiltag i GL Rye med et 
fællesmøde hvor pressen inviteres for at 
skabe noget fokus. En anden udfordring er 
hvornår kapacitetsudfordringer rammer 
kvaliteten. 
 
Stadion Alle: Er den legestue i Ry, som i sin tid 
blev stillet til rådighed. Nu er det også 
besluttet at lave børnehave på Stadion Alle 
som kan få konsekvenser for dagplejens 
lokaler. 
 
Hjemmeside: Else viste et eksempel på en 
standard præsentation som bliver tilpasset 
efterfølgende. Vigtigt at præsentation bliver 
en standard og der skal laves en bruttoliste 
med nøgleord. Afsnittet ”privat - personligt” 



skal være fri tekst, hvor den enkelte dagplejer 
selv vælger indholdet. Linket til den 
fyldestgørende præsentation ændres til ”læs 
mere om mig her”. Der tages billeder af alle 
dagplejere på et fælles aftenmøde i foråret. 
Produktionsskolen kontaktes ift udførelse. 
 
Åbningstidsundersøgelse: Er i gang og 
gennemføres uge 4 
 
Ny styrket læreplan: Der er kommet medlier 
fra staten til at arbejde med emnet 

Ca. 19,35 Budget 2019, principper for 
budgettets anvendelse: 
 

Bestyrelsen skal iflg. Dagtilbudsloven: 
 Beslutte principper for anvendelse af 

den afsatte budgetramme  
 Bestyrelsen godkender dagtilbuddets 

budget inden for de af Byrådet afsatte 
rammer  

Else fremlægger forslag til budgettets 
anvendelse, og vi skal på bestyrelsesmødet 
drøfte principper. 
Vi har tidligere skelnet mellem følgende 
principper: 
 

• Retfærdighedsstyring = alle får det 
samme, f.eks. i legetøjspenge, 
kilometer afstand for kørsel til 
legestuer 

• Behovsstyring = der godtgøres et 
særlig behov via f.eks. ansøgning 
eller gennem pæd. leder. 

• Aktivitetsstyring = Der afsættes 
særlige puljer, der kan/ skal 
understøtte særlige aktiviteter i 

 
2,4 mio planlagt underskud, med 
inklusionsmidler og refusioner kommer 
resultatet ned på minus 1 mio. Og så håber vi 
på at kunne overføre fra 2018 – 
resultatderefter på  -33.901dkr. Men dette 
indebære at mange aktiviteter, som der 
tidliger har været økonomi til, udgår fra 
budget.  
 
Der bliver en udfordring med tilsyn, da 
kommunal DP også holder tilsyn hos de 
private dagplejere. Der er lavet en 
insvesteringsansøgning som behandles i Børn 
og Unge udvalget om ekstre bevilling til tilsyn 
(ca 300.000dkr). 
 
Bestyrelsen vurderede herefter om der skal 
laves principper ift brugen af budgettet – b.la. 
midler til den enkelte dagplejer – skal vi 
benytte os af retfærdigheds-, behovs- eller 
aktivitetsprincippet. Bestyrelsen beslutter at 
budgettet skal uddeles efter 



overensstemmelse med kontrakt 
og indsatsområder 

Desuden kan bestyrelsen pege på 
indsatsområder, de gerne ser understøttet. 
 

retfærdighedsprincippet. Dog lægges der 
stadig op til at den enkelte gruppe stadig kan 
vælge at bruge midlerne anderledes 
 
Forslag Behovsprincip: Fælles dag for 
dagplejere i samme område, hvor der byttes 
legetøj – fordel er at der ikke bruges midler på 
at købe nyt, hvis der er nogle i gruppen som 
har tilsvarende, der ikke er i brug. 
 
Kommentar: Julegaven betyder meget for den 
enkelte dagplejer.  
 

 PAUSE   

20,10 Stormøde 2019: 

 Beretning 

 Valg 

 Invitation 

 Praktisk afvikling 
 

 Rammen er på plads. Vi har hallen lørdag d. 
16 marts fra 9 til 10:30. Derefter er der 
forplejning i restaurenten. DGI står for 
aktiviteterne. Der må ikke bruges ”ude” sko i 
hallen. Der skal sendes invitationer med 
tilmelding. Der skal stå folk ved indgangen og 
informere b.la. omkring sko mv. 
 
Else undersøger om DGI kan stå for invitation 
og tilmelding. 
 
Der laves et opslag på børne intra med dato 
for stormøde 
 
Forplejning: Gnaveboller og frugt/grønt, kaffe 
+ the + vand 
 
Oplæg: Bestyrelsesmedlemmer er 
tilgængelige under hele eventen så 
potentielle nye kan henvende sig for svar.  
Kl. 09:00 Kort velkomst + praktisk info 



Kl. 09:10 Aktiviteter, DGI 
Kl. 10:10 Afslutning – forplejning 
Kl. xxxx slut   
 
Hvem er på valg: Undersøges på næste møde 
 
 

20,50 Hørringssvar, bestyrelseshåndbog 
 

Materiale fremsendt d. 21.12. Kan medarbejdere vælges til bestyrelsen, hvis 
de har ledelsesansvar. Else undersøger 

21,10 Forslag til opslag på børneintra, som 
kvittering for brugerundersøgelsen 
 

Else fremlægger på mødet et forslag til et 
opslag. 

Else fremviser et oplæg som er godkendt mht 
indhold og længde. Mangler den sidste 
finpusning inden udsendelse. 

 Evt. 
 

 Kommentar: Åbningstider – en ”dårlig” 
oplevelse hos en dagplejer, når snakken gik på 
ændring af den ”normale” mødetid. Følte 
ingen fleksibilitet i at kunne imødegå 
forældrenes behov, hvis de ligge i en anden 
periode, end den som dagplejeren benytter. 
Kunne godt have brugt en pædagogiskleder 
med til besøget. 
 
Else er undersøgende på en 
kommunikationsstuderende eller en fra 
jobcenter. Kan der tilføres nogle ekstra 
ressourcer til at opbygge profiler for alle 
dagplejere 

 


